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گروه فرهنــگ و هنر- مهدی 
کوهیان اظهار داشــت: اکــران آنلاین 
ملزومــات خــودش را دارد و با اکران 
ســینمایی که به نوعی دارای فرهنگ و 
آیینی است، تفاوت دارد. همچنین باید 
بگویم در اکران آنلاین مخاطب گزیده 
تر و انتخاب شده تر اثر مورد علاقه اش 

را می بیند.
وی ادامه داد: با استفاده از پنلی که 
در اختیار من برای اکران آنلاین پرو قرار 
گرفته اســت، تاکنون استقبال خوبی از 
این اثر شده؛ موضوعی که البته بی ارتباط 
با خود کار، نوع تبلیغات نیست اگرچه 
که بضاعت ما که در ســینمای مستقل 

نسبت به آثار دیگر کمتر است.
این تهیه کننده ســینما تاکید کرد: 
در حقیقت استقبال مخاطبان همیشگی 
هنروتجربه و سایت هاشور از این فیلم 
سینمایی من را امیدوارم کرد که در آثار 

دیگر نیز به اکران آنلاین فکر کنم.
کوهیان با اشاره به اینکه برای اکران 

آنلاین فیلم های هنروتجربه نمی توان 
به پلتفرم خاصی اکتفا کرد، اظهار کرد: 
ما به عنوان ســازنده یک اثر باید با هر 
مخاطب از هر سلیقه ای روبه رو شویم. 
از سوی دیگر ممکن است که مخاطبان 
دیگر پلتفرم ها در هاشور نباشند اما اگر 
اثر را در پلتفرم هایی که دنبال می کنند، 
تماشا کنند، ممکن است آن را بپسندند و 
مخاطب دائمی سینمای مستند و هنری 

و تجربی شوند.
وی با اشــاره به اینکــه بهترین 
بازخورد درباره پرو را از رخشــان بنی 
اعتماد گرفته است که عقیده داشته که 
این فیلم ســینمایی حال آدم را خوب 
می کنــد، گفت: این شــاخصه اگرچه 
توصیــف و معرفــی فیلم نیســت و 
مربوط به ارتباطی است که افراد با فیلم 
می گیرند اما اکثرا مخاطبان به اینکه این 
فیلم حالشان را خوب کرده است، اذعان 

داشته اند.
کوهیان افزود: متاسفانه در اکران 

آنلایــن، ارتبــاط رو در رو با مخاطب 
شــکل نمی گیرد و تنها ممکن اســت 
نظری، آن هم در فضای مجازی نوشته 
شــود در حالی که اکران فیلم روی پرده 
ســینما این مزیــت را دارد که می توان 
عکــس العمل مخاطب را دید اما آنچه 
که من از اکران پــرده این فیلم و اکران 
آنلاین آن متوجه شــدم این بود که پرو 
جزو آن دســته از آثاری است که رابطه 

عاطفی با مخاطب برقرار می کند.
تهیه کننده فیلم سینمایی پرو درباره 
همکاری با بهــزاد نعلبندی کارگردان 
ایــن اثر عنوان کرد: ما قبل از رابطه تهیه 
کنندگی و کارگردانی دوست هسشتیم؛ 
البتــه نه تنها ما دو نفر بلکه همه عوامل 
فیلــم با رابطه دوســتانه دور هم جمع 
شدیم و به بهزاد نعلبندی کمک کردیم 

تا فیلمش را بسازد.
این تهیه کننده با بیان اینکه این فیلم 
سینمایی جزو آن دسته از آثاری است که 
وقتی مخاطب درگیر داستان شخصیت 

های فیلم می شود و آن را دنبال می کند 
به این مساله پی می برد که داستان برایش 
آشــنا و در زندگی تجربه کرده است، 
تصریح کرد: شخصیت های زن و مرد 
قصه مابه ازای بیرونی دارند در حقیقت 
پرو برشی از تعامل ما در زندگی روزمره 
با آدم های اطرافمان است و جاهایی که 
فکر می کنیــم چه چیزی در انتظارمان 

است، اتفاق دیگری رخ می دهد.
کوهیــان افزود: ایــن اثر روایت 
تعارضات و موقعیت هایی است که آدم 
ها در آن قرار می گیرند پس مخاطب در 
نهایت با تک تک شخصیت های فیلم 
همــذات پنداری می کند چراکه در این 

قصه تجربیاتــی وجود دارد که ممکن 
است برایش رخ داده باشد.

وی با اشاره به اینکه هیچ قصه ای 
قدیمی نمی شود و تماشای فیلم در هر 
زمانی لذتبخش است، خاطرنشان کرد: 
چیــزی که در فاصله بین تولید تا اکران 
آزاردهنده است، بحث بازگشت سرمایه 
است چراکه یک فیلمی دوره بازگشت 
سرمایه دارد. در حقیقت فاصله زیاد بین 
تولید تا اکران به سرمایه و اراده اقتصادی 
آدم هایی که فیلم را تولید کرده اند، ضربه 
می زند به همین دلیل امیدوارم هر فیلمی 

در زمان مناسب خود اکران شود.
فیلم ســینمایی پرو به کارگردانی 

بهزاد نعلبندی که این روزها در صفحه 
اختصاصــی هنروتجربه در ســامانه 
هاشــور به صورت آنلاین اکران شده 
داستان یک روز از زندگی سه شخصیت 
است که در نقاط مختلف تهران زندگی 
می کنند. آن ها برای تهیه لباســی برای 
عروســی از خانه خارج می شوند، ولی 
بدون آنکه بداننــد بر زندگی هم تاثیر 
می گذارنــد و موجبات تغییر مســیر 

زندگی یکدیگر می شوند. 
امیر جعفــر کرمانی، میترا ضیایی 
کیا، آیلار ریاضی، شــیوا اردویی، فربد 
فرهنگ، علیرضــا بهزادی پور، عباس 
داستانی دارد« اکران شده است.هســتند؛ این فیلم با شــعار »هر لباس امیــری بازیگران این فیلم ســینمایی 

برشی از تعامل انسان ها در زندگی روزمره؛

»پرو« قصه ای که آدم هایش 
مابه ازای بیرونی دارند

تهیه کننده فیلم سینمایی »پرو« گفت: شخصیت های زن و مرد این قصه مابه ازای بیرونی دارند 
و در حقیقت این اثر برشی از تعامل انسان ها در زندگی روزمره با آدم های اطرافشان است.

گروه فرهنــگ و هنر- آرین  
وزیردفتری کارگردان فیلم سینمایی 
»بی رویا«گفــت کــه از مخاطبــان 
جشــنواره و به  خصوص رسانه ها 
هم ایــن انتظار می رود که تا پیش از 
دیدن فیلم ها نسبت به آن ها قضاوت 

نداشته باشند.
کارگردان  وزیردفتــری  آرین 
فیلــم ســینمایی »بی رویــا« از آثار 
راه یافته به بخش ســودای ســیمرغ 
چهلمین جشنواره فیلم فجر درباره 
آخرین وضعیــت مراحل تولید این 
فیلم ســینمایی توضیــح داد: تصور 
می کنم فیلم ما جزو معدود فیلم هایی 
بود که نســخه کامــل و نهایی آن به 
هیأت انتخاب جشــنواره رسید و در 
حال حاضر فیلــم به لحاظ تولیدی 
کامل است. تنها منتظر دریافت پروانه 
نمایش آن هستیم که فکر می کنم در 
این زمینه هم مشکلی وجود نداشته 

باشد.
این کارگردان ســینمای کوتاه 
دربــاره ســاخت اولین فیلــم بلند 
ســینمایی خود گفــت: بعد از چند 
فیلم کوتاهی که ســاختم و دو تای 
آخر آن ها بســیار هــم موفق بودند، 
دو سه سالی بود که درصدد ساخت 
فیلم بلند بودم. کمی هم طول کشید 
تا فضای ســاخت فیلم بلند را بیشتر 
بشناســم و بتوانم فیلمنامه ای برای 
فیلم بلند بنویســم. »بی رویا« دومین 
فیلمنامه بلندی اســت که نوشته ام و 
مطمئن بودم کــه می تواند تبدیل به 

فیلم جالبی شود.
وی ادامــه داد: در یکــی از 
جشــنواره هایی که مــن فیلم کوتاه 

داشــتم، هومن ســیدی جزو هیأت 
داوران بود. فیلــم »مثل بچه آدم« را 
دیــده بود و برای آن بــه من جایزه 
هــم دادند. بعــد از آن به من گفت 
اگــر خواســتی کاری انجام دهی و 
من می توانســتم کمــک کنم، به من 
بگو. از آنجا با هم آشــنا شــدیم و از 
طریق هومن سیدی با سعید سعدی 
آشنا شدم. فیلمنامه ای که آن زمان در 
دست داشتم را نساختم اما آشنایی ما 
ادامه دار شد تا اینکه برای این پروژه 
هم احســاس کردم بهترین افرادی 
که می توانم بــا آن ها کار کنم همین 
دو نفر هســتند. ابتدا سعید سعدی 
تهیه کنندگی »بی رویا« را پذیرفت و 
بعد هم که هومن سیدی فیلمنامه را 

خواند، با ما همراه شد.
هومن سیدی آزادی کامل 

برای کارگردانی به من داد
وزیردفتری درباره هم فکری با 
هومن سیدی به عنوان یک کارگردان 
در مســیر کارگردانی »بی رویا« هم 
گفت: شــاید به دلیــل اینکه هومن 
سیدی خودش کارگردان بود، آزادی 
کاملی به من به عنوان کارگردان داد. 
آقای سعدی هم به همین شکل بود و 
هر دو نفر حمایت کامل از من کردند 

و اطمینان کامل به من داشتند. 
در مرحلــه ای کــه متــن را 
خواندند، نظرات بسیار مفیدی دادند 
اما هیچ گاه موضع شــان اینگونه نبود 
که به واســطه تجربه و تسلط بیشتر 
بخواهند در کار مــن دخالت کنند. 
همواره هم تأکید داشتند که این باید 
فیلم اول خودت باشد. هر ضعف و 
قوتی در فیلم باشــد، برعهده خودم 

است.
این کارگــردان درباره حضور 
تعــداد زیــادی از فیلم اولی هــا در 
جشــنواره امســال عنوان کرد: من 
خیلی خوشــحالم که این اتفاق رخ 
داده اســت و احساس می کنم دیگر 
بچه های فیلم اولی هم چنین حســی 
داشته باشند. بیشتر این کارگردان ها 
دوســتان من هستند که پیش تر فیلم 
کوتاه می ساختند و حالا وارد فضای 

تازه ای شــده اند. نمی دانم تفکیک 
بخش برای فیلم های اول به ســنت 
ســال های قبــل بهتر اســت یا این 
شرایط جدید اما فکر می کنم هیأت 
انتخاب امســال فضــای ویژه ای را 
برای فیلم اولی ها مدنظر داشــته اند و 
این برای من بسیار خوش آیند است. 
شاید عده ای بگویند این اسامی تازه 
و گمنــام در فهرســت نهایی برای 
چیســت، اما فکر می کنم بهتر است 

ما را با فیلم های مان بسنجند.
وی ادامه داد: غیر از چند فیلمی 
که متأســفانه به دلیل ممیزی بیرون 
از جشــنواره مانده اند، اگر بپذیریم 
انتخــاب فیلم های  معیارهــای 
جشــنواره، کیفیت آثــار بوده 
اســت، محدودیت تعداد آثار 
منجــر بــه اعتبار بیشــتر 
جشــنواره می شود. فکر 
می کنم اگــر این فضای 
کیفی حفظ شــود، اتفاق 
خوبــی بــرای جشــنواره 
خواهد بود. در سال های قبل 
خیلی از فیلم ها به دلیل اعتبار 
و نام سازندگان به جشنواره راه پیدا 
می کردند و ایــن اتفاق موجب 
می شــد خیلــی از فیلم اولی ها 
بیرون از جشنواره بمانند. شاید 
به همین دلیل هــم بخش »نگاه 
نو« راه اندازی شــد. از این نظر فکر 

می کنــم اتفاقی که امســال رخ داد، 
موجب خوشــحالی است و نشان 
از ورود یک نســل تازه به سینمای 
ایران دارد که در دوره های گذشته هم 

توانسته اند خود را ثابت کنند.
کارگردان فیلم »بی رویا« درباره 
انتظار خود از جشــنواره فیلم فجر 

هم گفت: من خیلی امیدوارم 
فضــای به وجود آمده 

برخی  به واسطه 
توسط  حواشی، 

جشــنواره  مدیران 
مدیریــت شــود. 
برخــی  اینکــه 
فیلم ها بــه دلیل 

پروانــه  مشــکل 
از  بیرون  نمایش 
بمانند،  جشنواره 

واقعــاً اتفاق خوبی 
هیأت  اگر  نیســت. 

را  فیلم هایی  انتخــاب 
حتماً  کرده انــد،  انتخاب 

آن آثار پروانه ســاخت داشته اند که 
توانسته اند فرم جشنواره را پر کنند. 
به همین دلیل لااقل انتظار می رود که 
فضای جشنواره فضایی بازتر برای 

دیده شدن فیلم ها باشد.
از دیــدن فیلم ها  پیــش 

قضاوت شان نکنید
مخاطبــان  از  افــزود:  وی 

جشــنواره و به خصوص رســانه ها 
هم ایــن انتظار می رود که تا پیش از 
دیدن فیلم ها نسبت به آن ها قضاوت 
نداشته باشند. درست است که شاید 
خیلی از اســامی ناشــناخته هستند 
امــا اگر بخواهیم بر این اســاس از 

الان قضــاوت کنیم کــه این دوره از 
جشــنواره فیلم خاصی ندارد، اتفاق 
قشنگی نیست. مطمئن هستم بعد از 
دیدن فیلم ها نظرات اینگونه نخواهد 

بود.
وزیردفتری در توضیح بیشــتر 
درباره فیلم »بی رویا« هم گفت: فیلم 
درباره یک زوج جوان به نام های رویا 
و بابک اســت که قرار است از ایران 
مهاجــرت کنند. فیلم در یک فضای 
اجتماعی تر آغاز می شــود اما تلاشم 
این بود که با وجود آغاز فیلم در یک 
فضای رئالیســتی، در ادامه تغییر فاز 
جدی داشته باشــد. در همان اوایل 
داستان، رویا با یک دختر بی نام ونشان 
آشنا می شود که حضور این دختر در 
زندگی این زوج، اتفاقات عجیبی را 

در زندگی آن ها رقم می زند.
وی افزود: تلاشــم این بود که 
از مدل های آشــنا در سینمای ایران 
روایت فیلم را آغاز کنم که مخاطب 
راحت تر با آن همراه شود اما در جایی 
کــه مخاطب اطمینان پیدا می کند که 
به فضای قصه و داســتان تسلط پیدا 
کــرده اســت، با یک شــیب جدی 
همــه چیز به هم می ریزد و مخاطب 
ناگزیر به تجدیدنظر در مشاهداتش 
می شود. نمی دانم چقدر در این زمینه 
موفــق بوده ام اما فکــر می کنم برای 
تماشــاگری که مخاطــب جدی تر 
ســینما اســت و علاقه به بــازی با 
ژانرهای مختلف دارد، تماشای این 

فیلم می تواند جذاب باشد.
ایــن کارگــردان فیلم اولــی 
دربــاره بالا رفتــن هزینه های تولید 
فیلــم در ســال های اخیر هم گفت: 

ســخت ترین مرحلــه بــرای یک 
فیلمســاز جذب سرمایه است. فیلم 
ما جزو معدود فیلم های جشــنواره 
است که تهیه کنندگان خودشان روی 
فیلم ســرمایه گذاری کرده اند. از این 
نظر محدودیت هایی هم داشــتیم اما 
فکر می کنم متن فیلمنامه و همراهی 
عوامل باعث شــد که توانســتیم با 
یک تیم حرفه ای کار را به ســرانجام 
برســانیم. در غیر این صورت نیاز به 
چند برابر هزینه ای که در حال حاضر 
صرف این فیلم شده است داشتیم تا 
بتوانیم کار را به تولید برسانیم. از این 
منظر شرایط بسیار سخت شده و این 
سختی برای فیلمساز فیلم اولی بیشتر 
هم هست. جلب اعتماد برای اینکه 
می توانــی در بلندمــدت با یک تیم 
حرفه ای کار را به سرانجام برسانی، 

دشوار است.
وی در پایــان بیــان کرد: فکر 
می کنم بخشی از این افزایش هزینه 
مربوط به دستمزدهای شبکه نمایش 
خانگی است که انتظارات و توقعات 
را بالا برده و بخشــی دیگر شــرایط 
عمومی تر اقتصادی و تورم اســت 
که تولید را بســیار گران کرده است. 
خوشــبختانه در کار ما عوامل بسیار 
همــراه بودنــد و هیچ کس به خاطر 
توقعــات مالی در پــروژه حضور 
نداشــت، اما در مجموع لازم است 
دســت اندرکاران ســینما نسبت به 
وضعیت تجــاری شــبکه نمایش 
خانگی نگاه متفاوتی به شرایط تولید 
در ســینما داشته باشند تا تولید فیلم 
سینمایی به ویژه فیلم اول سخت تر و 

گران تر از این نشود.

گروه فرهنــگ و هنر- تقریبا 
می توان گفت تعداد فیلم های اکشن 
خوب که ســالانه ســاخته می شوند 
نیمی از کل سینما را تشکیل می دهد. 
جذابیت و جلوه هــای جذابی که در 
ساخت فیلم های اکشن به کار گرفته 
می شود دیدنی و قابل تحسین هستند و 
شاید این یکی از دلایلی باشد که سبک 
فیلم ها طرفداران زیادی دارند. در ادامه 
قصد داریم نگاهی داشــته باشیم به 3 

فیلمی که عاشــقان فیلم های اکشن 
نباید از دست بدهند!
نابخشودنی

فیلم سینمایی "نابخشودنی" با 
 The Unforgivable نام انگلیسی
یک درام محصول سال ۲۰۲۱ آمریکا 
با فیلم نامه ای از کریستوفر مک کوری، 
براســاس مینی سریال انگلیسی به نام 
نابخشــوده ۲۰۰۹  است. در این فیلم 
ســاندرا بولاک نقش زنــی را بازی 

می کند کــه پــس از گذراندن مدت 
حبس به دلیل ارتکاب جنایتی خشن، 
ســعی در بازسازی زندگی خود دارد.  
وایولا دیویس، اشــلینگ فرنچوسی، 
راب مــورگان، وینســنت دن آفریو، 
جان برنثال، ریچــارد توماس و لیندا 
ایمند در این فیلم ایفای نقش می کنند. 
فیلمبــرداری این فیلم کــه به عنوان 
آمریکایی-آلمانی  مشترک  محصول 
تولید شــده  در فوریه سال ۲۰۲۰ در 

ونکوور آغاز شــد و پس از توقف به 
دلیل دنیاگیری کووید ۱۹، در ماه اکتبر 

به پایان رسید.
این اثر دومین همکاری ســاندرا 
بــولاک )Sandra Bullock( بــا 
نتفلیکس اســت. بــولاک که در فیلم 
آخرالزمانــی Bird Box "جعبــه 
پرنــده"، نقش مادری تلاشــگر و از 
خودگذشته را به مخاطب ارائه داد، در 
این اثر نیز نقــش خواهری فداکار را 
بازی می کند و در قالب یک تیپ قوی 

فرو می رود. 
تروما  سراسر  "نابخشــودنی" 
و تلخــی اســت و در خلق این لحن 
ســرد، تلاشــی قابل قبول را از خود 
ارائه می دهد. قصه ای اســت پرتکرار 
در دل داستان های واقعی و سینمایی، 
اتفاقاتــی که در جای جــای دنیا قابل 
درک و تامل هستند و می توانند روح  و 
روان مخاطب را تحت تاثیر قرار دهند. 
روث با بازی ســاندرا بولاک، بعد از 

۲۰ ســال به جرم قتل کلانتر، از زندان 
آزاد می شــود. او بعد از آزادی باید به 
زندگــی بازگردد و به دنبال خواهرش 
برود. همزمان فرزندان پلیس کشــته 
شده هم از آزادی روث باخبر می شوند 
و در صدد انتقام برمی آیند.روث مرکز 
گرانشــی فیلم اســت و زندگی افراد 
دیگری که تحت تاثیر مرگ کلانتر قرار 
گرفته اند، در اطراف او می چرخد. او با 
شخصیت پردازی مبتکرانه و مبتنی بر 
واقعیت هم به عنوان یک قربانی و هم 
یک شرور ترسیم می شود، کاراکتری 
که به  لطف قدرت بولاک، مخاطب اش 
را گیج می کند و در اعماق روح بیننده، 

جایی را برای دلسوزی پیدا می کند.
محتوایــی که "نابخشــودنی" 
فــرم اش را روی آن بنا نهاده، حفاظت 
از خانواده است. روث برای محافظت 
از خواهرش، به زنــدان می رود. پدر 
کاترین برای نگــه داری از او اجازه ی 
دیدار به روث را نمی دهد. اســتیو تا 

زمانی که همسرش به او خیانت نکرده 
است، به دنبال انتقام پدرش نمی رود. 
فیلم نمایشــی از داشته های ارزشمند 
انســان ها است، مسائلی که تا سرحد 
مرگ، آدم ها به دنبال محافظت از آن ها 
 The Unforgivable .برمی آینــد
این تفکــر را به طرزی قدرتمندانه در 
فیلم جای داده اســت و آنقدر آرام این 
جهان بینی را پیش می برد که مخاطب 
محو دنیای ســیاه اثر می شــود. این 
نمایش با اینکــه فاقد پیچیدگی های 
فیلم های پــس از زندان اســت و با 
پایان غیرتاثیرگذاری روبه رو می شود 
امــا همان ســکانس های ابتدایی اش 
کافی اســت تا که تلاش های انسانی 
برای بازگشــت به زندگی را در روان 
مخاطب بنشاند و تروماتیک وار یک 
جهان بینی نوردیک از دنیای واقعی را 

دراماتیزه کند.
ضربه سخت

فیلم سینمایی "ضربه ی سخت" 

با نام انگلیســی Hard Hit ساخت 
کشــور کره جنوبی و در ژانر هیجانی، 
به کارگردانی و نویسندگی چانگجو 
اســت. در این فیلم که محصول سال 
۲۰۲۱ اســت بازیگرانــی چون جی 
چانــگ ووک، وو جین جو، جی هو 
کیم و… بــه ایفای نقش پرداخته اند. 
"ضربه ی سخت" با وجود تشابهاتی 
که به آثار مشهور دارد اما فیلمی خسته 

کننده نیست. 
زیــرا ضرب آهنــگ تند فیلم و 
نبودن صحنه های اضافه برای روایت 
داســتان، فیلم را تبدیل به اثری قابل 

توجه کرده است.
داســتان درباره "سونگ گیو" 
رئیس بانکی در بوســان است که در 
حال رســاندن دخترش "هه این" به 
آزمون ورودی دانشــگاه اســت. در 
مســیر تماس ناشناسی روی گوشی 
"هه این" به او می گوید که یک بمب 
در زیــر صندلی اش قــرار دارد و اگر 

ماشین متوقف و پیاده شود، بمب نیز 
منفجر می شود...

هفت زندانی
فیلم ســینمایی "هفت زندانی" 
با نــام انگلیســی Prisoners 7 به 
کارگردانی الکســاندر موراتو در سال 
۲۰۲۱ ساخته شده. جوسیاس دوارته، 
ویتور جولیان، کریســتین مالهیروس 
و سیســیلیا هومم دو ملو در این فیلم 
بــه ایفای نقــش پرداخته اند. "هفت 
زندانی" که تولید شبکه نتفلیکس است 
عنوان بهترین فیلم به زبان خارجی را از 
»جشنواره فیلم ونیز« در کارنامه خود 
دارد. ماتئوس هجده ساله، برای فراهم 
کردن زندگی ای بهتر برای خانواده اش، 
شغلی در یک محل دفن زباله در سائو 
پائولوی برزیل پیدا می کند و ســپس 
درگیــر دنیای پرخطر قاچاق انســان 
می شود... این اثر از بهترین فیلم هایی 
است که به بررسی بی عدالتی در جامعه 

پرداخته.

گروه فرهنگ و هنر- بابک رجبی 
از هنرمنــدان موســیقی در تازه ترین 
فعالیت موسیقایی خود آلبوم »سرزمین 
آواز« را در قالب یک مجموعه آموزشی 
با هدف آشنایی کودکان و نوجوانان با 
دستگاه های موسیقی ایرانی منتشر کرد.

آلبوم »سرزمین آواز« عنوان یکی 
از تازه ترین آلبوم های منتشــر شده در 
بازار موسیقی است که با هدف آشنایی 
کــودکان و نوجوانان با دســتگاه های 
موســیقی ایرانی توســط بابک رجبی 

پیش روی مخاطبان قرار گرفته است.
»قصه شور«، »قصه ماهور«، »قصه 
نوا«، »قصه همایون«، »قصه ســه گاه«، 

»قصه چهارگاه« و »قصه راست پنجگاه« 
عنوان قطعاتی هستند که با مجوز دفتر 
موســیقی وزارت فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی منتشر شده اند. بابک رجبی در 
توضیح این آلبوم نوشــته است: »آلبوم 
سرزمین آواز« با هدف آشنایی با ردیف 
موسیقی ایرانی و با استفاده از هفت قصه 
موزیکال در هفت دستگاه اصلی ساخته 

شده است.
در این اثر گوشــه های اصلی که 
بــه صورت بالا رونده و با تغییرات نت 
شاهد به وجود می آیند، موسیقی تشکیل 
دهنده قصه ها هستند. در هر قصه اکثر 
گوشه ها را ابتدا به صورت آوازی با ریتم 

آزاد و سپس به صورت ترانه ضرباهنگ 
می شــنویم. شــخصیت اصلی هفت 
قصه به نام »آچاکاتورا« به دستگاه های 
مختلف می رود و گوشه ها را مکاشفه 
می کند. »آچاکاتورا« در زبان ایتالیایی نت 
زینتی است که در ابتدای نت اصلی قرار 
می گیرد ولی فاقد ارزش زمانی اســت.   
من در دوران دانشــجویی در دانشگاه 
استراسبورگ فرانسه همیشه به این فکر 
بودم که چگونه می توان از شــیوه های 
آموزشــی برای موســیقی سنتی ایران 
استفاده کرد و حالا که در همین دانشگاه 
تدریس می کنم خوشحالم که این آرزو 
جامه عمل پوشیده و در مقابل ماست. 

در این مســیر از زهرا حق جویی برای 
نوشتن ترانه ها و جناب داریوش طلایی 
برای ترغیب و حمایت بنده سپاسگزارم. 
امیدوارم کودکان و نوجوانان با شنیدن 
این نواها اســامی گوشه ها و دستگاه را 
که شناسه های موسیقی ایرانی هستند در 
خاطر بسپارند تا گوش بزرگسالان آینده 
با فرهنگ شنیداری ایرانی آشنا تر باشد. 
داریوش طلایی نوازنده و آهنگســاز 
شناخته شده موسیقی ایرانی هم درباره 
این اثر موســیقایی نوشته است: همان 
طور که می دانیم ادبیات موسیقی ایرانی 
در قالب گوشه ها، آوازها، دستگاه ها و 
مجموعه همه آنها به نام »ردیف« توسط 

اســتادان قدیم موسیقی ایرانی تنظیم و 
تکویــن یافته و به صورت روایت های 
شفاهی نسل به نسل منتقل شده و از این 
طریق حفظ شده است. امروزه با پدید 
آمدن امکانات جدید صوتی – تصویری 
و رســانه ای امر آموزش ابعادی بسیار 
متفــاوت و فراگیرتر از پیش یافته و به 
کارگیری این امکانات و تکنولوژی های 

نوین ضرورتی اجتناب ناپذیر است.
چندی پیش هنرمند گرامی بابک 
رجبــی با من از راه دور تماس گرفت و 
قصــد خود را در تدارک مجموعه های 
صوتی – تصویری و به زبانی کودکانه 
به صورت داستان سرایی برای آموزش 
موسیقی ایرانی به کودکان مطرح کرد. 
من او را تشویق کردم و تا جایی که امکان 

داشــت در اوقاتی که از من سئوالاتی 
داشتند برای هرچه صحیح تر کار دریغ 
نداشــتم. اکنون جای بسی خوشحالی 
است که این کار جذاب و مفید را پایان 
برده و به مرحله نشر رسانده و قرار است 
به زودی در اختیار نســل جوان و حتی 

خردسال قرار گیرد. 
به طور حتم آموزش با روش های 
جذاب و فراخور ســن کودکان سبب 
خواهد شــد که از فرهنگ خود دل زده 
و گریزان نشــوند و داشــتن شناخت 
و اطلاعــات بهتر باعث می شــود این 
کودکان که نســل بعدی زنان و مردان 
ایران هستند، حتی به عنوان یک شنونده 
از زیبایی های فرهنــگ غنی ایرانی به 
شکلی صحیح تر بهره مند شوند و بدون 

شــک این امر به شکوفایی و بالندگی 
فرهنگ ایرانی کمک شایان خواهد کرد.
بابک رجبی آهنگساز و خواننده و 
نوازنده سه تار، تار، اوکوله له و سازهای 
کوبه ای، زهرا حق جویی و بابک رجبی 

قصه و شــعر، باران الماســی گوینده 
کودک، مسعود تدینی میکس، نسترن 
کیمیــاوی مدیر اجرایــی پروژه، محیا 
فرمانی طراح جلد گروه اجرایی آلبوم 

»سرزمین آواز« را تشکیل می دهند.

در مسیر چهلمین »فجر« سینما؛

فیلم های گمنام »فجر« را زود قضاوت نکنید؛ بازی ژانرها 
در »بی رویا«

اگر به فیلم اکشن علاقه دارید، این ۳فیلم را ببینید!

حرف های طلایی در »سرزمین آواز«

داســتان یک روز از زندگی ســه شــخصیت اســت کــه در نقــاط مختلف تهــران زندگی 
می کنند. آن ها برای تهیه لباســی برای عروســی از خانه خارج می شــوند، ولی بدون آنکه 
بداننــد بر زندگی هــم تاثیر می گذارند و موجبات تغییر مســیر زندگی یکدیگر می شــوند. 
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